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Sak 21/13    Godkjenning av protokoll MOS 15.04.13  
 

10 Arkivsak: 2013000
Arkivkode: 026.2 

aksbehandler: Kristoffer Westad S
 

 Saksgang Møtedato Saknr 
iljø- og samferdselskomiteen 27.05.13 21/13  M

 
ODKJENNING AV PROTOKOLL MOS 15.04.13  G

 
Sammendrag: 

rotokoll fra møte i MOS 15.04.2013 fremlegges for godkjenning. P
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

rotokoll MOS 15.04.2013 ble godkjent. P
 
 
 

ydel Bjerke, 16.05.2013 B
  

tad Kristoffer Wes
øtesekretær M

 
edlegg - Protokoll MOS 15.04.2013 V

 
 

Sak 22/13    Prognose, tertialrapport og tertialstatistikk per 
30.04.2013  

 
87 Arkivsak: 2013001

Arkivkode: 120.2 
aksbehandler: Birgit Egrin S

 
 Saksgang Møtedato Saknr 

 7/13  Bydelsutvalgets arbeidsutvalg 13.05.13 3
Kultur- og oppvekstkomiteen 27.05.13  
Miljø- og samferdselskomiteen 27.05.13 22/13  

alget Medbestemmelsesutv 27.05.13 16/13  
jerke Bydelsutvalg 13.06.13 53/13  B

 
idligere vedtak i saken: T

 
Bydelsutvalgets arbeidsutvalg har behandlet saken i møte 13.05.13 og har fattet følgende 
vedtak 



 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak oversendes komiteene før det oversendes bydelsutvalget 
or realitetsbehandling. 
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f
 
 

K PER 30.04.2013  PROGNOSE, TERTIALRAPPORT OG TERTIALSTATISTIK
okumentet er ikke ferdigbehandlet. Ettersendes/omdeles i møtet. D

 
 

Sak 23/13    Offentlig ettersyn av Ulvenområdet  
 

53 Arkivsak: 2006002
Arkivkode: 512.1 

aksbehandler: Kristoffer Westad S
 

 Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalgets arbeidsutvalg 13.05.13 39/13  

komiteen Miljø- og samferdsels 27.05.13 23/13  
jerke Bydelsutvalg 13.06.13 54/13  B

 
idligere vedtak i saken: T

 
Bydelsutvalgets arbeidsutvalg har behandlet saken i møte 13.05.13 og har fattet følgende 
vedtak 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak oversendes Miljø- og samferdselskomiteen for 

ehandling på delegert fullmakt og til bydelsutvalget til orientering. b
 
OFFENTLIG ETTERSYN AV ULVENOMRÅDET  
 
Sammendrag: 
Utviklingen av Ulvenområdet er nå lagt ut på offentlig ettersyn, og saksgangen er tilgjengelig 
hos Plan- og bygningsetatens saksinnsyn på nett: http://www.plan-og-
bygningsetaten.oslo.kommune.no/folg_saken_i_saksinnsyn/ , saksnummer 200605417. 
 
Frist for tilbakemelding er 21.05.2013, og Bydel Bjerke har fått utsatt frist til 28.05.2013 slik at 
saken kan bli behandlet i MOS. I forkant av neste MOS-møte er det avtalt et møte med 
orslagsstiller for en presentasjon av planforslaget. f

 
Saksframstilling: 
Planområdet på 180 daa ligger mellom Økernkrysset og Ulvensplitten. Hensikten med planen 
er å legge til rette for transformasjon over tid fra lager og industri til et tett og flerfunksjonelt 
bymiljø hvor boliger inngår, med gode forbindelser til omgivelsene. Området foreslås regulert 
til sentrumsformål med ca 750 boliger, forretning, offentlig/privat tjenesteyting, kontor/lager, 
ndustri, datasentral og flerbrukshall. i

 
Ulvenveien og Standardveien får midtstilt busstrasé med holdeplass, kjørefelt, sykkelfelt, fortau 
og trerekker. Det foreslås gangvei under Alnabanen fra Kabelgata i nordøst med videreføring 
som gatetun til Ulvenveien og Standardveien. To torg etableres, samt to parker på 7 og 3,5 daa. 
Totalt foreslås utnyttelse 336.300m2 BRA over terreng. Beregnet av hele planområdet unntatt 

ffentlig vei tilsvarer dette 239% BRA.  o
 

http://www.plan-og-bygningsetaten.oslo.kommune.no/folg_saken_i_saksinnsyn/
http://www.plan-og-bygningsetaten.oslo.kommune.no/folg_saken_i_saksinnsyn/


 
Maks høyde varierer, 5-7 etasjer i feltene med bolig i øst, enkeltbygg på 9-10 etasjer i nord og 
bebyggelse i 7-11 etasjer mot Ulvensplitten. Plan- og bygningsetaten anbefaler i all hovedsak 
planforslaget, men vil ha offentlige parker og sikre opparbeidelse av undergang Alnabanen, og 
remmer alternativ 2. 

   3

f
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak på delegert fullmakt i MOS 
Bydel Bjerke støtter planforslaget og Plan- og bygningsetatens alternativ 2 til 
reguleringsbestemmelser. Bydelen mener planforslaget legger opp til en god prosess med tett, 
bymessig utvikling av dalbunnen. Området har et stort potensial for næringsliv (kontor, 
orretning), men samtidig er det positivt at planforslaget også har innarbeidet flere boliger. f

 
Bomiljø – parker 
De sentrale parkdragene vil utvilsomt være viktige for det fremtidige bomiljøet på Ulven. I et 
slikt tettbygd område med relativt mye trafikk er det særdeles viktig at det fokuseres på kvalitet 
i opparbeidelsen av grøntdragene. Bydel Bjerke støtter Plan- og bygningsetatens oppfatning 
om at disse parkene må reguleres som offentlige. Plan- og bygningsetatens forslag om at 
minimum 60% av takflatene skal opparbeides med vegetasjon vil også være et viktig bidrag til 
et godt bomiljø. Den foreslåtte plasseringen av boligene synes fornuftig med tanke på 
tøyskjerming. s

 
Skole 
Bydel Bjerke mener det er viktig at det settes av areal til en fremtidig ny skole. Ambisjonene om 
å byutvikle dalbunnen i Groruddalen vil føre til flere innbyggere i området, og det er grunn til 
å anta at det vil være behov for skole i fremtiden. Det er derfor positivt at felt D4 er foreslått 
avsatt som potensiell skoletomt. Tomten har en gunstig plassering med tanke på trafikk og 
ligger i umiddelbar nærhet til de sentrale parkdragene. Likevel mener Bydel Bjerke at det vil 
være nødvendig at tomtens egnethet vurderes nøye med tanke på at nærmeste nabo er 
vfallsindustrien på andre siden av Alnabanen. a

 
Trafikk og transport 
Det er i alternativ 2 foreslått rekkefølgebestemmelse for opparbeidelse av undergang under 
Alnabanen. Bydel Bjerke støtter dette og mener at denne undergangen vil være sentral for å 
binde Ulvenområdet opp mot Kabelgaten. Kabelgaten og Ulven vil i fremtiden være to områder 
med mye næringsliv og offentlig/private tjenester, og det er derfor viktig at gode 
orbindelseslinjer etableres tidlig i utbyggingsprosessen. f

 
Bydel Bjerke mener videre at det er hensiktsmessig å ha en streng parkeringsnorm i området, 
og som en konsekvens av dette er det nødvendig at det legges opp til gode forbindelser for 
ollektivtransport og sykkel. k

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak i bydelsutvalget 

edtak fattet på delegert fullmakt i MOS tas til orientering V
 
 

slo, 13.05.2013 O
 
Kari-Anne Mathisen        Synøve Bystøl 
ydelsdirektør         leder, Stab plan b

 
 
Vedlegg 1 – Saksdokumenter del 1 
Vedlegg 2 – Saksdokumenter del 2 


	Saker til behandling




 Oslo kommune 
 Bydel Bjerke 


 Bydelsadministrasjonen
 


 
 


Protokoll 3/13 
 


 
Møte: Miljø- og samferdselskomiteen  
Møtested: Bydelsadm. Økern senter - 3.et. møterom 1  


Møtetid: mandag 15. april 2013 kl. 18.00 – 20.00     
Sekretariat: 23439852  
 
 
Møteleder: Thor-Ingar Aasheim (H)  
   
Tilstede: Thor-Ingar Aasheim (H), Torstein Winger 


(A), Harald Karlsen (A), John Olala 
Omollo (H), Mariane Sandholdt (SV), 
Anne Kari Kongsrud (V), Iver Aastebøl (R) 


 


   
Forfall: Lars Erik Fuglesang (A)  
   
Som vara møtte: Harald Karlsen (A)  
   
I tillegg møtte:   
   
Møtesekretær: Kristoffer Westad  
 
Åpen halvtime 


Bjerke storvel v/Ruth Heggum 
 Mener Bydel Bjerke ikke må legge ned Rasmus, og ønsker at tilbudet på Årvoll Gård 


blir videreført. 
 Ønsker ikke skiskytterarena på Hestejordene, Huken er et bedre alternativ. 
 Hans Møller Gasmannsvei 7 og 9: ønsker ikke bilforretning og andre formål som øker 


trafikken i området. Trafikkbildet må vurderes opp mot planprogrammet for 
Vollebekk. 


 Barn i Økernbråten borettslag blir spredt mellom flere ulike skoler, og det er dermed 
stort behov for nye Vollebekk skole. 


Aksjonskomiteen mot skiskytterarena på Hestejordene v/ Erik Anders Aurbakken og Elin 
Langsholt 
 Argumenterer mot planene om skiskytterarena på Hestejordene. Mener dette vil 


ødelegge området. Oppfordrer lokalpolitikerne til å ta opp saken med sine 
partikolleger i bystyret. 


 Har tidligere ønsket at området skal bli et landskapsvernområde på bakgrunn av 
1. Den store variasjonen av naturtyper 
2. Hestejordenes betydning som et viktig kulturlandskap. 
3. De mange kulturminnene i området (steinhugging, etc) 







 ii


4. Verdifulle geologiske formasjoner. 
Mener Hestejordene er et av de mest verneverdige naturområder i Groruddalen. Det finnes 
andre områder i Groruddalen hvor et idrettsanlegg vil være en berikelse. Videre er også 
langrennsmiljøet i området er negative til planene. 
 


Godkjenning av innkalling 
 Innkalling godkjent 


 
Godkjenning av sakskart 
 Sakskart godkjent 


 
Informasjon  
 Det er gitt rammetillatelse for bygging av barnehagepaviljong på friareal ved Gamle 


Løren Skole.  
 Tillatelse til tiltak (midlertidig gjenbruksstasjon) Brobekkveien 89-91 og 95. 


Midlertidig tillatelse med varighet 1 år. 
 
Eventuelt 
 I forbindelse med at Ulvenområdet skal ut på offentlig høring har Fabritiusgruppen 


inviterte MOS til et informasjonsmøte. Kristoffer Westad vil avtale tidspunkt. 
 Arne Bamer har fremmet alternative forslag for utforming av kryss i Dag 


Hammarskjölds vei. MOS overlater til AU å avgjøre om dette skal saksbehandles. 
 Thor-Ingar Aasheim orienterte om den overordnete føringen for kommunens 


virksomheter for å tilrettelegge for boliger. Det ble stilt spørsmål om dette er en føring 
som også bydelens administrasjon vil etterfølge. 


 
Saker behandlet under møte 
Sak 13 /13  Godkjenning av protokoll MOS 04.03.2013........................................................... 1 
Sak 14 /13  Prognose februar 2013 ............................................................................................ 1 
Sak 15 /13  Revisjon av budsjettet for 2013............................................................................... 1 
Sak 16 /13  Lokalisering av skiskytterarena på Hestejordet 2022 ............................................. 1 
Sak 17 /13  Uttalelse om søknad om dispensasjon fra arealformål og ny bruksendring -
Haraldrudveien 18 ...................................................................................................................... 2 
Sak 18 /13  Offentlig ettersyn, forslag til detaljregulering Hans Møller Gasmanns vei 7 og 9 . 3 
Sak 19 /13  Oppstart detaljregulering Lunden 23-25 ................................................................. 4 
Sak 20 /13  Offentlig ettersyn, planprogram for Vollebekk....................................................... 6 
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Sak 13 /13  Godkjenning av protokoll MOS 04.03.2013 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Protokoll MOS 04.03.2013 ble godkjent. 
 
Vedtak i MOS 
Protokoll MOS 04.03.2013 ble godkjent. 
 


Sak 14 /13  Prognose februar 2013 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Prognoserapporten for februar 2013 tas til orientering. 
 
Vedtak i MOS 
Prognoserapporten for februar 2013 tas til orientering. 
 


Sak 15 /13  Revisjon av budsjettet for 2013 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak i bydelsutvalget: 
  1. Referat fra startmøte i EST tas til orientering  
 
 2.I budsjettet for 2013 gjøres følgende endringer:  
     A. Funksjonsområde 1 : Helse sosial og nærmiljø økes med  7 858 
     B: Funksjonsområde 2B: Barnehager reduseres med 2 034 
     C: Funksjonsområde 2B: Oppvekst reduseres med  1 288 
     D: Funksjonsområde 3: Pleie og omsorg reduseres med 4 536 


 
3. I budsjettpremissene for institusjonstjenester gjøres følgende endringer: 


  Antallet ordinære sykehjemsplasser økes med 5 plasser fra 123,75 til 128,75. Totalt antall                          
institusjonsplasser økes tilsvarende fra 217,75 til 222,5. 


 
 
Vedtak i MOS 
Revisjon av budsjettet for 2013 tas til orientering. 
 


Sak 16 /13  Lokalisering av skiskytterarena på Hestejordet 2022 
 
Rødts forslag til uttalelse 
Området som nå legges ut som forslag til skiskytterarena under OL 2022 ved Linderud leir – 
på folkemunne kalt Hestejordene – er et flott, variert naturområde som må bevares. Det er et 
særlig populært leke- og friluftsområde for familier og barn, og brukes mye av både 
lokalbefolkning, skoler og barnehager. 
 
En av kvalitetene til Hestejordet er det som i nabolaget kalles salamanderdammen, og som 
brukes til opplæring av barnehager og skoleklasser om blant annet amfibier. Blandet 
varmekjær vegetasjon ligger i randsonen av Hestejordene og danner livsgrunnlaget for en 
rekke fuglearter og hjortedyr.  







 
Jordene fungerer som sommerbeite for hester og kyr fra Lindeberg gård. Oslofeltets geologi 
og  
kulturminner fra gammel steinhoggervirksomhet og steinkullproduksjon preger området. 
Lillomarkas Venner har laget en egen informasjonsbrosjyre om områdets natur- og 
kulturkvaliteter: http://www.lillomarkasvenner.no/Hestejordene/Rodtvethefte31_skjerm.pdf  
 
Vern av disse kvalitetene lar seg ikke kombinere med en OL skiskytterarena. Mulighetene for 
å hindre utbyggingen innen riktig tid er også sannsynlig fordi lokaliseringen, så langt Bjerke 
Bydelsutvalg kjenner til, vil finne sted på det som må sies å være et særegent og verneverdig 
område - innenfor markagrensa. 
 
Endringsforslag fra AP: 
Stryk ”Mulighetene for å hindre utbyggingen innen riktig tid er også sannsynlig fordi 
lokaliseringen, så langt Bjerke Bydelsutvalg kjenner til, vil finne sted på det som må sies å 
være et særegent og verneverdig område – innenfor markagrensa. 
 
Redigeringsendring 
’Steinkullproduksjon’ byttes ut med ’trekullproduksjon’. 
 
Avstemming 
MOS vedtar enstemmig Rødts forslag med endringer fra AP. 
 
 
Vedtak i MOS 
Området som nå legges ut som forslag til skiskytterarena under OL 2022 ved Linderud leir – 
på folkemunne kalt Hestejordene – er et flott, variert naturområde som må bevares. Det er et 
særlig populært leke- og friluftsområde for familier og barn, og brukes mye av både 
lokalbefolkning, skoler og barnehager. 
 
En av kvalitetene til Hestejordet er det som i nabolaget kalles salamanderdammen, og som 
brukes til opplæring av barnehager og skoleklasser om blant annet amfibier. Blandet 
varmekjær vegetasjon ligger i randsonen av Hestejordene og danner livsgrunnlaget for en 
rekke fuglearter og hjortedyr.  
 
Jordene fungerer som sommerbeite for hester og kyr fra Lindeberg gård. Oslofeltets geologi 
og kulturminner fra gammel steinhoggervirksomhet og trekullproduksjon preger området. 
Lillomarkas Venner har laget en egen informasjonsbrosjyre om områdets natur- og 
kulturkvaliteter: http://www.lillomarkasvenner.no/Hestejordene/Rodtvethefte31_skjerm.pdf  
 
Vern av disse kvalitetene lar seg ikke kombinere med en OL skiskytterarena.  
 


 


Sak 17 /13  Uttalelse om søknad om dispensasjon fra arealformål og 
ny bruksendring -Haraldrudveien 18 


 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bjerke bydelsutvalg har ikke innsigelser mot søknad om dispensasjon fra reguleringsplan for 
videre bruk av den midlertidige gjenbruksstasjonen i Haraldrudveien 18. De trafikale 
problemene som anlegget fører med seg bør imidlertid søkes avhjulpet gjennom et samspill 
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med de andre gjenbruksstasjonene gjennom justering/tilpasning av åpningstidene ved disse, 
og etablering av nye gjenbruksstasjoner som kan avlaste gjenbruksstasjonen i 
Haraldrudveien l8. Bjerke bydelsutvalg mener det bør fokuseres mer på dette og at det gjøres 
trafikktellinger ved Haraldrudveien l8 for å bringe på det rene hvor stor trafikkbelastningen 
er rundt anlegget.  
 
Tilleggsforslag fra V 
Etter ” etablering av nye gjenbruksstasjoner som kan avlaste gjenbruksstasjonen i 
Haraldrudveien l8”: Dessuten bør man se på muligheten for utbedring av trafikale 
flaskehalser. 
 
Enstemmig vedtak i MOS 
Bjerke bydelsutvalg har ikke innsigelser mot søknad om dispensasjon fra reguleringsplan for 
videre bruk av den midlertidige gjenbruksstasjonen i Haraldrudveien 18. De trafikale 
problemene som anlegget fører med seg bør imidlertid søkes avhjulpet gjennom et samspill 
med de andre gjenbruksstasjonene gjennom justering/tilpasning av åpningstidene ved disse, 
og etablering av nye gjenbruksstasjoner som kan avlaste gjenbruksstasjonen i 
Haraldrudveien l8. Dessuten bør man se på muligheten for utbedring av trafikale flaskehalser. 
Bjerke bydelsutvalg mener det bør fokuseres mer på dette og at det gjøres trafikktellinger ved 
Haraldrudveien l8 for å bringe på det rene hvor stor trafikkbelastningen er rundt anlegget.  
 
 


Sak 18 /13  Offentlig ettersyn, forslag til detaljregulering Hans 
Møller Gasmanns vei 7 og 9 


 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Bjerke mener det er positivt med en utvikling av området og kan anbefale forslaget, 
men har følgende kommentarer: 
 
Utbyggingsavtaler 
I forbindelse med utviklingen av Vollebekkområdet arbeides det nå for å legge 
høyspenttraséen ned i kabel. Planområdet grenser opp mot denne høyspenttraséen og vil 
derfor også være en av partene som har interesse av at denne traséen blir kablet. På 
bakgrunn av dette ønsker Bydel Bjerke at det kommer inn i rekkefølgebestemmelsene at 
prosjektet må bidra til nedgravingsarbeidet. 
 
For å sikre en god og hensiktsmessig atkomst fra Vollebekk t-banestasjon bør det opparbeides 
et fortau langs Hans Møller Gasmanns vei. Veien mangler i dag fortau, noe som er nødvendig 
for at det skal oppleves som trygt for fotgjengere. Ved å opparbeide gode atkomstmuligheter 
for fotgjengere kan man også redusere trafikkmengden planområdet vil genere. 
 
Trafikk 
Bydel Bjerke mener det er avgjørende at det ikke legges opp til trafikkgenererende virksomhet 
i vesentlig grad på planområdet. Det er viktig at planområdet blir sett opp mot den fremtidige 
utviklingen av Vollebekk til et område med skole, barnehage og boliger. Bydel Bjerke støtter 
derfor Plan- og bygningsetatens vurdering om å begrense parkeringsdekningen, lagerformål 
og andel markparkering. 
 
Sykkelvei 







Bydel Bjerke anbefaler at forbindelsen mellom snuplassen i Hans Møller Gasmanns vei opp 
til det overordnede gang/- og sykkelveinettet nord for planområdet reguleres til offentlig 
trafikkområde for å sikre en åpen forbindelsesvei. Dette kan bidra til å styrke 
tilgjengeligheten til planområdet og bedre gang/- og sykkelveinettet i området. 
 
 
MOS tiltrer bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Bjerke mener det er positivt med en utvikling av området og kan anbefale forslaget, 
men har følgende kommentarer: 
 
Utbyggingsavtaler 
I forbindelse med utviklingen av Vollebekkområdet arbeides det nå for å legge 
høyspenttraséen ned i kabel. Planområdet grenser opp mot denne høyspenttraséen og vil 
derfor også være en av partene som har interesse av at denne traséen blir kablet. På 
bakgrunn av dette ønsker Bydel Bjerke at det kommer inn i rekkefølgebestemmelsene at 
prosjektet må bidra til nedgravingsarbeidet. 
 
For å sikre en god og hensiktsmessig atkomst fra Vollebekk t-banestasjon bør det opparbeides 
et fortau langs Hans Møller Gasmanns vei. Veien mangler i dag fortau, noe som er nødvendig 
for at det skal oppleves som trygt for fotgjengere. Ved å opparbeide gode atkomstmuligheter 
for fotgjengere kan man også redusere trafikkmengden planområdet vil genere. 
 
Trafikk 
Bydel Bjerke mener det er avgjørende at det ikke legges opp til trafikkgenererende virksomhet 
i vesentlig grad på planområdet. Det er viktig at planområdet blir sett opp mot den fremtidige 
utviklingen av Vollebekk til et område med skole, barnehage og boliger. Bydel Bjerke støtter 
derfor Plan- og bygningsetatens vurdering om å begrense parkeringsdekningen, lagerformål 
og andel markparkering. 
 
Sykkelvei 
Bydel Bjerke anbefaler at forbindelsen mellom snuplassen i Hans Møller Gasmanns vei opp 
til det overordnede gang/- og sykkelveinettet nord for planområdet reguleres til offentlig 
trafikkområde for å sikre en åpen forbindelsesvei. Dette kan bidra til å styrke 
tilgjengeligheten til planområdet og bedre gang/- og sykkelveinettet i området. 
 


Sak 19 /13  Oppstart detaljregulering Lunden 23-25 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Etasjehøyder 
Bydel Bjerke er positiv til at antall etasjer er blitt redusert. De tidligere planene for tomten 
hadde etasjehøyder som var uakseptable for nabolaget. Etasjehøydene i de tegningene som nå 
er oversendt Bydel Bjerke følger i stor grad anbefalingene som er beskrevet i høringsutkastet 
til planprogram for Vollebekk.  
 
Vedrørende etasjehøyder i denne sonen av Vollebekk står det i planprogrammet: 
”Bebyggelsen bør holdes i en jevn høyde mellom 4 og 6 etasjer”. Videre står det at ”høyere 
bebyggelse kan tillates i enkelte punkt dersom utformingen tilfører stedet positive 
arkitektoniske kvaliteter”. Bydel Bjerke kan ikke se at en etasjehøyde på 7 etasjer tilfører 
området en positiv arkitektonisk kvalitet. 
 
Utnyttelsesgrad 
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Ut fra informasjonen som foreligger er det vanskelig å anslå utnyttelsesgraden. Maksimalt 
anbefalt utnyttelse på tomten er, avhengig av hvilket alternativ som blir videreført i 
planprogrammet, satt til 120-150% BRA. Bydel Bjerke mener utnyttelsesgraden på 
planområdet må følge føringene i planprogrammet. 
 
Struktur 
Bygningsmassen har en løs kvartalsstruktur med indre tun som vil være en bra tilpasning til 
nabolaget. Det er også positivt at det sentrale gangstrøket er inkludert i planene. 
Utformingen av dette gangstrøket bør tillegges vekt slik at det kan bidra til et levende og 
dynamisk nærmiljø. 
 
Høyspentlinje 
Et viktig moment for utviklingen av Vollebekkområdet er nedgraving av høyspentlinjen nord 
for planområdet. Når forslaget blir sendt ut på offentlig høring vil Bydel Bjerke derfor 
anmode om at bidrag til nedkabling av høyspentlinjen blir lagt inn i 
rekkefølgebestemmelsene. 
 
Vollebekken 
Som i tidligere uttalelse ønsker Bydel Bjerke å bemerke at utbyggingen ikke må komme i 
konflikt med en mulig fremtidig åpning av Vollebekken. Dette er nå blitt særlig relevant da 
planprogrammet for Vollebekk beskriver mulighetene for Lunden som en fremtidig blågrønn 
bygate. 
 
 
MOS tiltrer bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Etasjehøyder 
Bydel Bjerke er positiv til at antall etasjer er blitt redusert. De tidligere planene for tomten 
hadde etasjehøyder som var uakseptable for nabolaget. Etasjehøydene i de tegningene som nå 
er oversendt Bydel Bjerke følger i stor grad anbefalingene som er beskrevet i høringsutkastet 
til planprogram for Vollebekk.  
 
Vedrørende etasjehøyder i denne sonen av Vollebekk står det i planprogrammet: 
”Bebyggelsen bør holdes i en jevn høyde mellom 4 og 6 etasjer”. Videre står det at ”høyere 
bebyggelse kan tillates i enkelte punkt dersom utformingen tilfører stedet positive 
arkitektoniske kvaliteter”. Bydel Bjerke kan ikke se at en etasjehøyde på 7 etasjer tilfører 
området en positiv arkitektonisk kvalitet. 
 
Utnyttelsesgrad 
Ut fra informasjonen som foreligger er det vanskelig å anslå utnyttelsesgraden. Maksimalt 
anbefalt utnyttelse på tomten er, avhengig av hvilket alternativ som blir videreført i 
planprogrammet, satt til 120-150% BRA. Bydel Bjerke mener utnyttelsesgraden på 
planområdet må følge føringene i planprogrammet. 
 
Struktur 
Bygningsmassen har en løs kvartalsstruktur med indre tun som vil være en bra tilpasning til 
nabolaget. Det er også positivt at det sentrale gangstrøket er inkludert i planene. 
Utformingen av dette gangstrøket bør tillegges vekt slik at det kan bidra til et levende og 
dynamisk nærmiljø. 
 
Høyspentlinje 
Et viktig moment for utviklingen av Vollebekkområdet er nedgraving av høyspentlinjen nord 
for planområdet. Når forslaget blir sendt ut på offentlig høring vil Bydel Bjerke derfor 







anmode om at bidrag til nedkabling av høyspentlinjen blir lagt inn i 
rekkefølgebestemmelsene. 
 
Vollebekken 
Som i tidligere uttalelse ønsker Bydel Bjerke å bemerke at utbyggingen ikke må komme i 
konflikt med en mulig fremtidig åpning av Vollebekken. Dette er nå blitt særlig relevant da 
planprogrammet for Vollebekk beskriver mulighetene for Lunden som en fremtidig blågrønn 
bygate. 
 
 


Sak 20 /13  Offentlig ettersyn, planprogram for Vollebekk 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Bjerke mener at forslaget til planprogram for Vollebekk er et viktig dokument som vil 
legge gode føringer for utviklingen av området. I planforslaget er det presentert to 
alternativer og Bydel Bjerke mener det finnes gode prinsipper i begge forslag 
 
Utnyttelse og høyder 
Bydel Bjerke vil anbefale utnyttelsen og etasjehøydene i alternativ 1. En utbyggelse med 4-6 
etasjer vil være en god tilpasning til området. Eventuell høyere bebyggelse i punkter bør kun 
være aktuelt, slik planprogrammet foreslår, ”dersom utformingen tilfører stedet positive 
arkitektoniske kvaliteter og skyggevirkningen ikke forringer tilliggende boliger eller sentrale 
offentlige byrom”. 
 
Samtidig vil sone D, langs Østre Aker vei, tåle en høyere utnyttelsesgrad enn de andre sonene 
i området. Nybygg i sone D vil ikke skygge for boliger eller offentlige rom og samtidig 
fungere som en støybarriere. Alternativ 2 legger opp til en høyere utnyttelse av sone D.  
 
Samlet sett vurderer derfor Bydel Bjerke alternativ 1 for å være det beste alternativet 
vedrørende utnyttelse og høyder for sone A, B og C. For sone D finnes gode argumenter for å 
tillate en utnyttelsesgrad som foreslått i alternativ 2. 
 
Formål 
Hovedformålene i området blir bolig, tjenesteyting og forretning/kontor. I alternativ 2 er det 
lagt opp til en del forretningsareal i førsteetasjene som vender mot sentrale offentlige torg. I 
det endelige planforslaget bør denne føringen inkluderes. Næring i første etasje vil kunne 
bidra til å bygge opp under de offentlige torgene og møteplassene. 
 
Offentlige rom 
Gode offentlige rom vil være med å skape et godt bomiljø på Vollebekk. Det sentrale 
gangstrøket og den grønne åren vil være gode bidrag til dette. De offentlige rom bør utformes 
på en slik måte at de oppfordrer både til aktivitet, opphold og spasering til og fra skole, 
butikker etc.  
 
Det sentrale gangløpet må anlegges tidlig i utbyggingsprosessen for å legge premisser for 
utviklingen av området. Den grønne åren vil bidra til å knytte Vollebekk opp mot andre 
boligområder og grøntstrukturen i bydelen. Gjennom den grønne åren vil det skapes en grønn 
og trafikksikker forbindelseslinje mellom bydelsparken Bjerkedalen i vest og Veitvetparken i 
øst. Utbyggingen av de offentlige rom vil på denne måten bidra til at Vollebekkområdet 
integreres i nærmiljøet og kan fungere som en møteplass for hele bydelens befolkning. 
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Trafikk og tverrforbindelser 
Dersom det vil være behov for en tverrforbindelse vil det være naturlig om denne kommer 
som en forlengelse av Hans Møller Gasmanns vei. Siden Bydel Bjerke ikke ønsker stor grad 
av gjennomkjøring gjennom området bør denne veien utformes på en slik måte at det 
overordnede hensynet til gående og syklende understrekes. 
 
Bydel Bjerke støtter planforslagets beskrivelse av gatene i området som bygater, det vil si 
gater som skal utvikles for lave hastigheter som er spesielt god tilrettelegging for syklister og 
fotgjengere. 
 
 
MOS tiltrer bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Bjerke mener at forslaget til planprogram for Vollebekk er et viktig dokument som vil 
legge gode føringer for utviklingen av området. I planforslaget er det presentert to 
alternativer og Bydel Bjerke mener det finnes gode prinsipper i begge forslag 
 
Utnyttelse og høyder 
Bydel Bjerke vil anbefale utnyttelsen og etasjehøydene i alternativ 1. En utbyggelse med 4-6 
etasjer vil være en god tilpasning til området. Eventuell høyere bebyggelse i punkter bør kun 
være aktuelt, slik planprogrammet foreslår, ”dersom utformingen tilfører stedet positive 
arkitektoniske kvaliteter og skyggevirkningen ikke forringer tilliggende boliger eller sentrale 
offentlige byrom”. 
 
Samtidig vil sone D, langs Østre Aker vei, tåle en høyere utnyttelsesgrad enn de andre sonene 
i området. Nybygg i sone D vil ikke skygge for boliger eller offentlige rom og samtidig 
fungere som en støybarriere. Alternativ 2 legger opp til en høyere utnyttelse av sone D.  
 
Samlet sett vurderer derfor Bydel Bjerke alternativ 1 for å være det beste alternativet 
vedrørende utnyttelse og høyder for sone A, B og C. For sone D finnes gode argumenter for å 
tillate en utnyttelsesgrad som foreslått i alternativ 2. 
 
Formål 
Hovedformålene i området blir bolig, tjenesteyting og forretning/kontor. I alternativ 2 er det 
lagt opp til en del forretningsareal i førsteetasjene som vender mot sentrale offentlige torg. I 
det endelige planforslaget bør denne føringen inkluderes. Næring i første etasje vil kunne 
bidra til å bygge opp under de offentlige torgene og møteplassene. 
 
Offentlige rom 
Gode offentlige rom vil være med å skape et godt bomiljø på Vollebekk. Det sentrale 
gangstrøket og den grønne åren vil være gode bidrag til dette. De offentlige rom bør utformes 
på en slik måte at de oppfordrer både til aktivitet, opphold og spasering til og fra skole, 
butikker etc.  
 
Det sentrale gangløpet må anlegges tidlig i utbyggingsprosessen for å legge premisser for 
utviklingen av området. Den grønne åren vil bidra til å knytte Vollebekk opp mot andre 
boligområder og grøntstrukturen i bydelen. Gjennom den grønne åren vil det skapes en grønn 
og trafikksikker forbindelseslinje mellom bydelsparken Bjerkedalen i vest og Veitvetparken i 
øst. Utbyggingen av de offentlige rom vil på denne måten bidra til at Vollebekkområdet 
integreres i nærmiljøet og kan fungere som en møteplass for hele bydelens befolkning. 
 
Trafikk og tverrforbindelser 
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Dersom det vil være behov for en tverrforbindelse vil det være naturlig om denne kommer 
som en forlengelse av Hans Møller Gasmanns vei. Siden Bydel Bjerke ikke ønsker stor grad 
av gjennomkjøring gjennom området bør denne veien utformes på en slik måte at det 
overordnede hensynet til gående og syklende understrekes. 
 
Bydel Bjerke støtter planforslagets beskrivelse av gatene i området som bygater, det vil si 
gater som skal utvikles for lave hastigheter som er spesielt god tilrettelegging for syklister og 
fotgjengere. 
 
 
 
 
Bydel Bjerke, 15.04.2013 
 
 
Thor-Ingar Aasheim        Kristoffer Westad 
leder          sekretær 
 















































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































































